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§ 8 

Redovisning av uppdraget ”Utvärdering av fadderverksamhet” 

AMN 2016-0194-01.02 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna 

förvaltningens redovisning av uppdraget och skicka det till 

kommunstyrelsen för kännedom. 

Ärendet 

I budget 2016 gavs uppdrag till arbetsmarknadsnämnden att 

utvärdera den fadderverksamhet för nyanlända som nämnden 

bedrivit sedan 2014. 

 

Utvärderingen har genomförts under våren 2016. En elektronisk 

enkät har skickats ut till deltagare och telefonintervjuer har gjorts 

med utvalda deltagare i verksamheten. Svaren visar att 

verksamheten uppfattas ha en positiv påverkan på nyanländas 

språkinlärning och ger en förståelse för samhället. Etablerade 

personer får nya insikter och en möjlighet att bidra kring en 

samhällsutmaning. Genom att mötas får alla deltagare nya lärdomar. 

 

Utifrån resultat av utvärderingen är arbetsmarknadsförvaltningens 

samlade bedömning att konceptet är framgångsrikt då verksamheten 

har nått ut till en stor mängd deltagare med begränsade resurser. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

2 juni 2016. 

Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Johanna Sjö m.fl. (M) samt ledamoten Gulan 

Avci (L) lämnade följande särskilda uttalande. 

Det är roligt att fadderverksamheten som infördes under Alliansens 

styre har visat sig vara mycket framgångsrik och efterfrågad. ”det är 

glädjande att fadderverksamheten är så populär och även kan 

uppvisa ett så gott resultat såväl ur språklig synpunkt som ur 

aspekten att förvärva samhällskunskap.” Däremot framgår av 

utvärderingen att takten i matchningsarbetet behöver snabbas upp i 

syfte att förkorta väntetiden på att få en fadder tilldelad. Vår 

förhoppning är, att detta kan ske under året eftersom 
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fadderverksamheten betyder mycket för att korta ned väntetiderna 

från anländande till att komma i utbildning eller arbete. Det är också 

tydligt att ambitionerna i volym behöver ökas då dagens antal inte 

kommer att förslå när behoven ökar påtagligt. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Ofelia Namazova (KD) lämnade följande 

ersättaryttrande. 

 

Det är roligt att fadderverksamheten som infördes under Alliansens 

styre har visat sig vara mycket framgångsrik och efterfrågad. ”det är 

glädjande att fadderverksamheten är så populär och även kan 

uppvisa ett så gott resultat såväl ur språklig synpunkt som ur 

aspekten att förvärva samhällskunskap.” Däremot framgår av 

utvärderingen att takten i matchningsarbetet behöver snabbas upp i 

syfte att förkorta väntetiden på att få en fadder tilldelad. Vår 

förhoppning är, att detta kan ske under året eftersom 

fadderverksamheten betyder mycket för att korta ned väntetiderna 

från anländande till att komma i utbildning eller arbete. Det är också 

tydligt att ambitionerna i volym behöver ökas då dagens antal inte 

kommer att förslå när behoven ökar påtagligt. 


